

東海大學學術倫理教育課程實施要點

106 年 10 月 25 日校課程委員會通過

106 年 11 月 21 日第 157 次教務會議通過

- 第一條 為使本校學生具備從事學術與研究工作所需之正確倫理認知與態度，提升碩、博士班學生研究倫理之素養，特訂定「東海大學學術倫理教育課程（以下簡稱本課程）實施要點」。
- 第二條 自 107 學年度（含）起入學之碩、博士班學生(含在職專班)，均需於入學後修習第三條所列之課程；通過者，始得申請學位考試。
- 第三條 學生需修習下列學術倫理教育課程之一者，視為通過學術倫理教育課程。
- 一、修習「臺灣學術倫理教育推廣資源中心」線上平台研究所全部核心課程，並取得修課證明。
 - 二、修習本校通識中心暨各院系所開設之「社會責任暨學術倫理」相關課程一門且成績及格者。
 - 三、參加各項學術倫理研討會課程至少 6 小時，並繳交研習證明。
- 第四條 本要點經校課程委員會通過，教務會議備查後實施。

**Implementation Directions for Education on Academic Ethics Course
at Tunghai University**

Adopted by acadmy course concil on October 25, 2017

Adopted by the 157st academic affairs meeting on
November 21, 2017

- Article 1 In order to equip our students with the correct ethical awareness and attitudes needed to carry out research work, to improve the ethics of the research of master and doctoral students, the "The Course for Education on Academic and Ethics at Tunghai University" are specially set up (hereinafter the course).
- Article 2 The objects of implementation are graduate students, including in-service program, enrolled in the Academic year 2018 after. Students need to take the course listed in Article 3. Only with completion and pass can they apply for final oral examination graudation degree.
- Article 3 Students are required to take one of the following academic ethics education courses , considered to have passed the academic ethics education program.
1. Study all the core course through the website of Center for Taiwan Academic Research Ethics Education and obtain the proof course certificate.
 2. Take one of the "Social Responsibility and Academic Ethics" courses offered by the General Education Center and the other departments of the school and pass.
 3. Participate in various academic ethics seminars for at least 6 hours and submit the proof of fulfilling the courses.
- Article 4 The course shall be approved by the Academy Course Council, implemented after inspected by Academic Meeting.